
BILJEŠKA – sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnicima Hrvatskog saveza slijepih 

Zagreb, 23. siječnja 2013. 

Dunja  Skoko‐Poljak, dr. med.,  voditeljica  Službe  za  javno  zdravstvo Ministarstva  zdravlja primila  je 
predstavnike  Hrvatskog  saveza  slijepih  Vojina  Perića,  Ivicu  Robića  i    Karmen  Nenadić,  te  Vilmu 
Bilopavlović, voditeljicu odjela za kasnije oslijepjele odrasle osobe u Centru  za odgoj  i obrazovanje 
„Vinko Bek“.  Sastanku je prisustvovala predstavnica Koalicije udruga u zdravstvu (KUZ) Sonja Babić. 

Na sastanku je sudjelovala Mihajla Opalk, dr. med. iz HZZO‐a.  

Glavne teme sastanka: rehabilitacija kasnije oslijepjelih osoba, zapošljavanje slijepih u ustanovama iz 
sustava  zdravstva,  mogućnost  sudjelovanja  na  natječajima  Ministarstva  zdravlja,  obilježavanje 
lijekova na brajici i opskrba slijepih i slabovidnih osoba pomagalima. 

1. Rehabilitacija  –  Psiho‐socijalna  rehabilitacija  osoba  koje  izgube  vid  u  odrasloj  dobi mora 
započeti  što  prije,  te  bi  liječnik  opće/obiteljske  medicine  ili  oftamolog  trebao  uputiti 
oslijepjele osobe u Centar „Vinko Bek“. Smatraju da bi se rehabilitacija slijepih osoba trebala 
provoditi  kao  i  svaka  druga  rehabilitacija  –  u  sustavu  zdravstva,  a  ne  da  je  rehabilitacija 
slijepih osoba u sustavu socijalne skrbi.  

Dr. Skoko ih je zamolila da upute pisani prijedlog Ministarstvu zdravlja. 

2. Mogućnost  zapošljavanja – Mišljenja  su da državne  institucije premalo  zapošljavaju  slijepe 
osobe koje mogu raditi na telefonskim centralama i call centrima, kao maseri i fizioterapeuti. 

Dr. Skoko  je  istaknula da će vidjeti što  je moguće napraviti kako bi se povećala zaposlenost 
slijepih osoba. 

3. Natječaji  –  Zanimalo  ih  je  na  koji  način  se  mogu  prijaviti  na  natječaj  koji  objavljuje 
Ministarstvo za financiranje programa udruga. 

Dr. Skoko je navela da će se info dan za udruge održati uskoro i da planiraju natječaj u ožujku. 

4. Obilježavanje  lijekova – Ulaskom Hrvatske u EU svi  lijekovi moraju biti obilježeni na brajici. 
Smatraju da bi  takvo obilježavanje mogli provoditi  samo  stručnjaci koji vide  i  znaju brajicu 
vizualno  i  taktilno,  te  da  bi  takvim  stručnjacima  trebalo  dati  licencu,  odnosno  da  se 
verificiraju  udruge  koje  imaju  takve  stručnjake,  a  ne  da  svaka  udruga,  savez  ili  institucija 
mogu dati svoju suglasnost na prijevod.  

Dr. Skoko misli da treba porazgovarati s Agencijom za lijekove i medicinske proizvode o tome 
i da se vidi na koji način riješiti problem. 

5. Ortopedska  pomagala  –  Smatraju  da  bi  se  trebalo  ukinuti  izdavanje  bijelog  štapa  putem 
ljekarni budući da oni nemaju znanja potrebna za izdavanje tog pomagala. Također, mišljenja 
su da bi trebao postojati centar gdje bi osoba mogla isprobati elektroničko povećalo kako bi 
vidjela  koje  joj  odgovara  prije  naručivanja  pomagala.  Na  povećalo  bi  pravo  trebalo  biti 
ograničeno samo na npr. studente i zaposlene osobe. Napominju da su se na tržištu pojavila 
kineska povećala sumnjive kvalitete i niske cijene. 

Dr.  Opalk  je  navela  da  svako  pomagalo,  pa  i  ono  jeftinije, mora  zadovoljavati  propisane 
standarde. Stoga se svi slučajevi u kojima pomagalo ne zadovoljava standarde mogu prijaviti 
HZZO‐u. 



Dr.  Skoko  im  je  preporučila  da  sve  probleme  i  sugestije  u  svezi  s  pomagalima  upute  na 
Povjerenstvo za pomagala. 


